
PROTOKÓŁ Nr VI/19 

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 26 marca 2019 r. 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –  Minęła godzina 14.00, witam na 

dzisiejszej sesji wszystkich radnych gminy, witam panią wójt, panią zastępcę wójta, 

witam szanownych państwa sołtysów, dyrektorów i kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy Kostomłoty, pracowników Urzędu Gminy oraz wszystkich 

obecnych na dzisiejszej sesji. Proszę państwa na podstawie listy obecności stwierdzam, 

że w sesji bierze udział 14 radnych, zatem rada ma moc podejmowania prawomocnych 

uchwał. Zanim przejdziemy do następnego punktu chciałbym prosić o powstanie 

wszystkich. 11 marca był obchodzony Ogólnopolski Dzień Sołtysów - w imieniu 

samorządu gminy chciałbym złożyć państwu serdecznie życzenia – „Z okazji Dnia Sołtysa 

obchodzonego corocznie dnia 11 marca, wszystkim Sołtysom gminy Kostomłoty życzę 

dużo zdrowia, wszelkiej pomyślności, wytrwałości oraz sukcesów w działalności sołeckiej. 

Jednocześnie składam serdeczne podziękowania i słowa uznania za waszą ciężką pracę i 

zaangażowanie w realizację zadań samorządu gminnego. Dziękuję i życzę wszystkiego 

dobrego.” 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – w tym momencie panie przewodniczący, jeżeli pan pozwoli, 

chciałabym się przyłączyć do tych pięknych życzeń i proszę żebyście państwo wytrwali do 

końca sesji, ponieważ chcielibyśmy uwieńczyć te życzenia i podziękować sołtysom za ich 

pracę na słodko tortem. 

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państwa przyjęcie porządku 

obrad, czy są uwagi do porządku? Proszę pani wójt. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Panie przewodniczący, szanowna rado chciałabym 

wprowadzić jedną uchwałę do dzisiejszych obrad. Uchwałę, która pozwoli nam na 

złożenie pilnie wniosku, chodzi o modernizację i przebudowę drogi w Piersnie. Droga ta 

nie była drogą zaliczoną do kategorii dróg gminnych, publicznych i nie miała nadanego 

numeru. Wobec tego myśmy przeprowadzili całą procedurę przez powiat, to zadanie 

musimy uwieńczyć uchwałą rady, dlatego chciałaby wprowadzić uchwałę w sprawie 

zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu zgodnie z 

załącznikiem. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję pani wójt. Czy są jeszcze 

uwagi radnych do porządku? Nie widzę. Kto z radnych jest za wprowadzeniem projektu 

uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej 

przebiegu, proszę o podniesienie ręki. 

Kto jest za – 14 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku.  

Proszę państwa informuję, że do momentu podjęcia merytorycznych uchwał będziemy 

głosowali formą tradycyjną, czyli przez podniesienie ręki. Kto jest z radnych za 

przyjęciem porządku obrad z wprowadzoną zmianą, proszę o podniesienie ręki. 

Kto jest za – 14 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 
Porządek został przyjęty jednogłośnie. 

 
Przyjęty porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przyjęcie programu sesji. 

3.Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 25 stycznia i 26 lutego 2019 r.,  



4.Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6.„15 minut dla wyborców”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2019. 

8.Podjęcie uchwały w sprawie o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Kostomłoty. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kostomłoty na 2019 r.”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych w południowej części wsi Kostomłoty 

dla działek 120/5 i 118/3, obręb Wichrów. 

 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Kostomłoty dla terenów sportowo-rekreacyjnych zlokalizowanych w miejscowościach 

Jakubkowice, Siemidrożyce i Sobkowice. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych w południowej 

części wsi Kostomłoty, dla działek 245 i 62/12, obręb Wichrów, Gmina Kostomłoty. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenu położonego w obrębie Jenkowice. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenu położonego w obrębie Samborz. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej 

przebiegu. 

17. Przyjęcie sprawozdania z działalności GOPS, ZUM, ZGK, GOOSz. 

18. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2018. 

19.Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

20.Interpelacje i zapytania. 

21.Wnioski i oświadczenia. 

22. Sprawy bieżące. 

23.Zakończenie obrad VI sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 25 

stycznia i 26 lutego 2019 r. Do projektów protokołów nie wpłynęły uwagi. Kto jest za 

przyjęciem protokołu z dnia 25 stycznia proszę o podniesienie ręki. 

Kto jest za – 14 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Kolejny projekt protokołu z dnia 26 lutego, kto jest za przyjęciem protokołu proszę o 

podniesienie ręki. 

Kto jest za – 14 głosów 

Kto jest przeciw - 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. Przechodzimy do punktu 4. 

 

Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Informacja o działalności wójta między 

sesjami. Proszę pani wójt. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik przedstawiła sprawozdanie z działalności wójta za okres od 19 

lutego 2019 r. do 18 marca 2019 r. 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od 19.02.2019 r. do 18.03.2019 r. 



 

1.  Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 

(projekty uchwał). 

2. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

 zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2019, 

 powołanie komisji do przeprowadzenia II przetargu ustnego nieograniczonego na 

sprzedaż nieruchomości w dniu 20.02.2019r., 

 nieskorzystania z prawa pierwokupu udziału wynoszącego 2589/10000 części 

nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę 54 o powierzchni 1,1200 ha, położonej 

w miejscowości Samsonowice, Gmina Kostomłoty, powiat średzki, województwo 

dolnośląskie, 

 powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: „Budowa 

świetlicy wiejskiej w miejscowości Świdnica Polska”, 

 zmiany budżetu na 2019 r. 

3. 26 lutego – odbiór chodnika w Piotrowicach. Jest jeszcze kilka usterek, czekam na 

uporządkowanie drogi gminnej, przy wjeździe do Piotrowic. Jestem w kontakcie z 

powiatem, także to zadanie będzie zrealizowane. 

4. 27 lutego – spotkanie z dyrektorem NFZ we Wrocławiu. Omawialiśmy możliwość 

dofinansowania naszego ZUM, byłam razem z panią dyrektor. 

5. 28 lutego – spotkanie z projektantem drogi w Piersnie. Tutaj kończymy prace 

projektowe, po podjęciu dzisiejszej uchwały będziemy składać wniosek na 

przebudowę i modernizację tej drogi. 

6. 1 marca – spotkanie dyrektorów szkół. Omawialiśmy sprawy oświatowe oraz 

poruszaliśmy także sprawy wygaszania gimnazjum, a także rozmawialiśmy na 

temat sieci klas, oddziałów od września br. 

7. 2 marca – uczestniczyłam w uroczystościach z okazji Dnia Kobiet w 

miejscowościach Mieczków i Zabłoto. 

8. 4 marca – spotkanie z dzierżawcami działek,  na których planowana jest budowa 

żłobka. Działki te dzierżawili nauczyciele, nie było przeszkód, żeby tą dzierżawę 

wygasić. Nauczyciele bardzo fajnie podeszli do sprawy, zresztą słyszeli przed 

wyborami, że planuję tą inwestycję zrealizować dla dobra gminy Kostomłoty. Jak 

państwo widzieliście ten teren został już oczyszczony, w dużej mierze pomógł 

nam ZGK. Mamy czas na wycinkę do końca marca. Ten teren został 

uporządkowany i oczywiście przystępujemy do realizacji tego zadania. Czekamy 

na podpisanie umowy. 

9. 5 marca – spotkanie w sprawie transportu publicznego na terenie gminy. 

Wycofaliśmy się z tego projektu ponieważ po analizie i zmianie projektu gminie 

nie opłaca się wejść w ten program. Ponieważ autobusy, które były planowane na 

olej napędowy zostały zamienione na hybrydowe. Nie mniej jednak 700 tysięcy 

jeden autobus potem miał kosztować 1,5 mln zł. Nie jest to dla nas opłacalne, 

będziemy tworzyć sieć niezbędnych połączeń. Będę prosiła sołtysów i będziemy 

się zastanawiać czy nie iść w powołanie przewoźnika, który będzie realizował to 

zadanie. 

10. 9 marca – uczestniczyłam w spotkaniu zorganizowanym z okazji Dnia Kobiet w 

Karczycach. 

11. 11 marca – uczestniczyłam w konwencie wójtów i burmistrzów. Było to owocne 

spotkanie, zastanawialiśmy się jakie zadania, przeciw jakim narzuconym na nas 

zadaniom musimy protestować, o jakie środki możemy się ubiegać. Były wykłady 

w czterech dziedzinach i myślę, że będę wykorzystywała to spotkanie i tą wiedzę 

w dalszej działalności na rzecz gminy. 

12. 12 marca – powitałam nową obywatelkę naszej gminy, która przyszła na świat na 

Rynku w Kostomłotach. Proszę państwa to jest mieszkanka Piersna, to był taki 

fajny zbieg okoliczności, w momencie kiedy nam przysłano informację, że 

udzielono nam dotacji na budowę żłobka, w tym samym dniu urodziła nam się w 

Rynku w Kostomłotach nasza obywatelka. Odwiedziłam, przesympatyczna, 

dostała miejsce nr 1 w żłobku, za darmo. 



13. 12 marca – spotkanie z właścicielem firmy produkującej pompy ciepła. Będę 

chciała, żeby sołtysi spotkali się z panem, który produkuje te pompy ciepła i 

przekonali się może do nich. Natomiast jest to interesująca lekcja na przyszłość, 

jeżeli ktoś by chciał wymieniać, czy w ramach programu czy nie programu. 

Natomiast po spotkaniu zdecydowaliśmy, że ogrzewanie Domu Seniora w Osieku 

– zdecydujemy się na dwie pompy ciepła. Przyglądałam się, jest to 

bezobsługowe, czyli nie musimy zatrudniać palacza, daje to efekt i będziemy z 

tego korzystać i ja w tym kierunku będę szła. 

14. 15 marca – podpisałam umowę sprzedaży dwóch działek w Kostomłotach. Jak 

państwo wiecie mieliśmy w budżecie zaplanowane dochody ze sprzedaży. Udało 

nam się sprzedać dwie działki, na dzień dzisiejszy mamy dwóch chętnych do 

wykupu naszych dziur, gdzie są skupiska wyrzucania śmieci, będziemy szli w 

kierunku, żeby te dziury sprzedać. Ponieważ nie panujemy nad wysypywaniem 

śmieci, niekoniecznie ludzi z naszego terenu. 

15. 15 marca - spotkanie z firmą Bisek  w sprawie współpracy. Jak państwo 

pamiętacie, jeszcze 5 lat temu firma współpracowała z gminą, zawsze starała się 

na rzecz gminy wykonywać trochę drobnych robót, czy odbudowę dróg 

nieodpłatnie. Ustalaliśmy pewne zasady działania, jeżeli będzie taka możliwość 

firma Bisek bardzo chętnie nam w tym pomoże. Nie będę podawać może 

szczegółów tej rozmowy dlatego, że jesteśmy uzależnieni od wykonywania jego 

prac, nie mniej jednak, co mnie ucieszyło, chce uczestniczyć w budowie żłobka, 

przekaże darowiznę. Zawsze o tym marzył. Myślę, że znajdzie się jeszcze kilku 

przedsiębiorców, którzy też będą w tym uczestniczyć. 

16. 16 marca – uczestniczyłam w walnym zebraniu sprawozdawczym OSP Kostomłoty. 

Jak państwo wiecie stowarzyszenia mają obowiązek podejmowania uchwał o przyjęcie 

planów finansowych i realizacji budżetu. Sama osobiście wyprowadzałam za rok 2018 

księgowość dla czterech jednostek OSP tj. Bogdanów, Osiek, Kostomłoty i Paździorno. 

Nie mniej jednak ustawodawca teraz wprowadził przekazywanie sprawozdań 

elektronicznie, próbowaliśmy to poprzez nasze podpisy, ale nie da się, musimy 

zwrócić się do biura rachunkowego, które nam to prześle poprzez swoje aplikacje, bo 

oni mają swoje programy. Nie opłaca nam się dla tych stowarzyszeń kupować póki co, 

jeszcze nie wiadomo co Ministerstwo wymyśli. Zwróciłam się z prośbą do pani Zofii 

Heller i te sprawozdania nam przez swoją firmę przekaże nieodpłatnie. Ja też 

wyprowadzałam całą księgowość, bo o ile możemy zlecać kontrole na wykorzystanie 

dotacji, o tyle miałam możliwość zobaczyć jak funkcjonuje to w naszych OSP, 

wydatkowanie środków gminnych 

19 marca spotkałam się z przedstawicielem spółek wodnych na terenie gminy 

Kostomłoty. Jak państwo wiecie w budżecie na spółki wodne wydajemy ponad 53 tys., 

jest to ważna sprawa, nie mniej jednak jak byliśmy na spotkaniu LGD z panem dyr. 

Czyszczoniem zaprosił nas do siebie. Będziemy rozmawiać ponieważ rusza teraz program 

na wspomaganie spółek wodnych i to jest dla mnie o tyle ważne, żebyśmy zamienili te 53 

tys. na jeszcze większą kwotę, żebyśmy mogli realizować zadania, to jest udział spółek 

wodnych, najważniejsze żeby na te zadania ściągnąć tutaj pieniądze. Na pewno będziemy 

uczestniczyć. 20 marca mieliśmy zarząd ARAW-u, tam byliśmy o 10 rano, 

przysłuchiwaliśmy się, realizacja zadań. Oczywiście moje wystąpienie było jednoznaczne, 

nie widzę tej agencji na naszym terenie, nie widzę współpracy. Mimo, że mamy tam 

udziały swoje, powinni nam troszeczkę pomagać w szukaniu przedsiębiorców, w 

stworzeniu warunków. Prezes obiecał, że zjawi się na naszym terenie jak najszybciej, 

jakby odejdzie od samego Wrocławia, a pójdzie na obrzeża, czyli do gmin. W tym samym 

dniu mieliśmy spotkanie z przedsiębiorcami, zależało mi na tym, aby przedsiębiorcy z 

naszego terenu mogli się spotkać i wysłuchać możliwości, jakie Agencja ma do 

przekazania, jeżeli chodzi o ulgi podatkowe w podatku dochodowym od osób fizycznych 

przy Legnickiej Strefie Ekonomicznej. Byli przedstawiciele, przedstawiali potencjalnym 

przedsiębiorcom te propozycje, oprócz tego moja zastępczyni prezentowała grunty, plany 

zagospodarowania przestrzennego i studium, jakie grunty mamy do wykorzystania na 

terenie naszej gminy, a także uczestniczył w tym KOWR, czyli była Agencja i też 

pokazywała swoje grunty. Było to bardzo fajne spotkanie, otrzymałam wiele podziękowań 



po tym spotkaniu, ale tu, w tym miejscu chciałabym serdecznie podziękować firmie pana 

Marchewki, który pięknie przygotował całe spotkanie, czuliśmy się jak w domu, czuliśmy 

się swobodnie, każdy mógł zadawać pytania. W tym dniu także omawialiśmy sprawy 

gazu, który próbują rozkładać od strony Lisowic, myślę, że ta współpraca będzie się 

rozwijać i żeby ten gaz na terenie u nas się pokazał. Nie jest to sprawa łatwa, ale też nie 

jest to sprawa niewykonalna. Dla nas było ważne, żeby przedsiębiorcy też się określili 

jakie zapotrzebowanie na gaz by mieli. Ważną sprawą jest też wprowadzenie programu, 

gdzie piece gazowe są praktycznie najskuteczniejsze w walce ze smogiem. 21 marca 

miałam spotkanie z konserwatorem zabytków, udaliśmy się do Bogdanowa, żeby 

konserwator zabytków wypowiedział się co do kubatury tego budynku, który się spalił. 

Rozpoczęliśmy już procedurę porządkowania tego budynku. Konserwator stoi na 

stanowisku, że kubaturę budynku musimy odbudować, niekoniecznie mieszkania w 

środku, ale bryłę tak. Zezwolił także na zawalenie piwnic, co ułatwia nam te sprawy, że 

nie idziemy od samego dołu. Jeżeli będziemy mieli budynek posprzątany, zlecimy 

rzeczoznawcy do wycenienia czy te ściany nadają się, czy trzeba wyburzyć i zacząć od 

początku, na ten cel ubezpieczenie przekazało około 250 tys., na samo posprzątanie do 

89 tys. zł. To wszystko trzeba posprzątać a także zutylizować. Odwiedziliśmy także 

Piotrowice, jak państwo wiecie tam są budowle KOWR w dzierżawie, będziemy wszczynać 

postępowanie do napraw, odbudowy, remontu. Pani konserwator będzie wszczynać 

postępowanie ze swojej strony, dlatego, że są powycinane nawet belki w środku 

budynków, co grozi zawaleniem. Jest dewastacja, jeden budynek spalony, też na dzień 

dzisiejszy nic w tym kierunku się nie robi. Także konserwator ze swojej strony, a my 

zgłaszamy sprawę do prokuratury o dewastacji zabytków. Byliśmy także na cmentarzu w 

Samborzu z panią konserwator, tam jest problem jeżeli chodzi o cmentarz, pozostał nam 

już jeden cmentarz, który jest na stanie gminy, Ramułtowice kończymy przekazanie do 

parafii. Po pierwszej rozmowie z księżmi ustaliliśmy, że będziemy dążyć do zamknięcia, 

nie do likwidacji, do zamknięcia od pochówku. Dzisiaj mamy spotkanie i będziemy 

rozmawiać z księdzem prawosławnym i katolickim oraz z mieszkańcami. W dalszym ciągu 

podtrzymuję, żeby oddać to na rzecz mieszkańców, czyli na rzecz parafii, tak jak jest w 

całej gminie, ponieważ my nie mamy żadnego cmentarza komunalnego. Myślę, że 

przekonają się i przejmą. Był także na cmentarzu Sanepid powiedział swoje zdanie, w 

spotkaniu uczestniczył pan sołtys. Dlaczego to jest tak ważne proszę państwa, gmina nie 

ma żadnej dokumentacji pogrzebowej, pierwsze co te białe karty idą do księdza, który 

prowadzi księgi parafialne o pochówku. Tam część cmentarza jest zabytkowa, jeszcze 

poniemiecka, każde wykopanie kości należy zgłosić do prokuratury, nie nam oceniać z 

jakiego okresu są to kości. W pewnym momencie zdarzy się przypadek, że zaczniemy 

kopać grób, wykopiemy kości i będziemy musieli zatrzymać pochówek na minimum rok. 

Ja jak znalazłam kości w gminie, to jeszcze nie wszyscy zostali przesłuchani, a ile czasu 

minęło, musimy jeszcze podać wszystkie zgony w tym okresie z terenu gminy. To jest 

procedura bardzo długa, chociaż logiczne by było, że są to kości niemieckie, natomiast  

nie mamy prawa tego ocenić, od tego jest Prokuratura. Mieliśmy również w tym dniu 

spotkanie w LGD, przyjmowaliśmy informację o działalności LGD. Jak państwo wiecie 

czekamy na nabór… na tym spotkaniu wymieniono prezesa LGD, czy to było skuteczne to 

się dopiero okaże, natomiast był dyrektor Czyszczoń i wykazał chęć współpracy. 

Będziemy jechać do dyrektora i jakby swoim tokiem iść po środki, szkoda, bo LGD ma 

dużo możliwości na takie małe projekty, czyli jakieś uroczystości, imprezy, jeżeli chodzi o 

dożynki, jeżeli chodzi o seniorów, jeżeli chodzi o maluchów. Zrobić integracyjne 

spotkania, być może się uda, zobaczymy. Został powołany nowy prezes, przy rozmowie 

jest człowiekiem bardzo prężnym, który chce coś zrobić. Oby się udało. 22 marca 

spotkałam się z panem Kita w sprawie wykupu udziału, pan otrzyma od nas wycenę, 

zaproponowaliśmy mu kwotę zgodnie z wyceną rzeczoznawcy, to jest w granicach 30 tys. 

zł, czekamy na zajęcie stanowiska i chciałabym doprowadzić do tego, żeby w Bogdanowie 

świetlica w całości należała do gminy. 23 marca miałam dwa spotkania w OSP, 

zatwierdzające sprawozdania finansowe, w Osieku i Paździornie. Dziękuję za zaproszenie, 

życzyłam im przede wszystkim, żeby mniej wydawali pieniędzy na paliwo, na wyjazdy, 

żeby były oszczędności w gminie. 25 marca spotkałam się z Tauronem. Zależy mi, żeby 

przystąpić do bezkosztowego, Tauron przedstawił nam ofertę wymiany obecnych lamp na 



lampy ledowe, musimy iść w kierunku oszczędności. Płacilibyśmy za prąd tak samo, a 

oszczędności byłyby na wymianę lamp. Będziemy pokazywać także lampy, które 

planujemy zawiesić dodatkowo, to też jakby w tym projekcie. W przyszłym tygodniu 

przedstawią nam ofertę, przedstawiono także propozycje, jeżeli chodzi o przejścia dla 

pieszych. Pan uda się do GDDKiA we Wrocławiu, żeby załatwić przejście dla pieszych w 

Osieku. W ramach projektu możemy takie przejście załatwić, ale wszystko zależy od 

Generalnej Dyrekcji, nie mniej jednak jak będzie taka możliwość ustanowienia na drodze 

powiatowej tej sygnalizacji, to też będziemy wchodzić, żeby trzy podmioty po prostu to 

przejście załatwiło. Będąc na spotkaniu bardzo ważną sprawę, trzeba tutaj podkreślić, że 

tam jest straż pożarna, która jest w krajowym rejestrze i dochodzi do tego, że czekają 

dwie, trzy minuty, bo nie mogą wyjechać z terenu Osieka. Po prostu samochody nie 

przepuszczają, mimo, że jest sygnał, pędzą, nie przepuszczają i to jest bardzo ważne, z 

tym argumentem wystąpiliśmy do Tauronu, żeby pomógł nam w tej sprawie, bo 

rozmawiając z Generalna Dyrekcją Dróg po prostu są priorytety bardziej we Wrocławiu, a 

nie tutaj u nas w Osieku. Poruszaliśmy tez z Tauronem bardzo ważny temat, pani sołtys 

zgłaszała wielokrotnie, jeżeli chodzi o transformator w Bogdanowie. Nie może być tak, że 

transformator jest odkryty, to jest bardzo niebezpieczne, takie wnioski będziemy zgłaszać 

do prokuratury, narażenie życia dzieci, młodzieży, starszych, bo nie daj Boże deszcz 

pada, nie wiemy jak te kable przebiegają i którędy idą. Odbyłam spotkanie z panem 

prezesem ZGK, myślę, że zasady jakie wprowadził to opowie, ale dla mnie było istotne, 

żeby rozpocząć porządkowanie gminy. Jak państwo zauważyliście wiele sołectw z 

sąsiednich gmin samo sobie sprząta teren, u nas takiej inicjatywy nie ma, ale może się 

pokaże kiedyś, natomiast raz w roku musimy posprzątać gminę dokładnie i tutaj na bazie 

ZGK, w ramach środków, które mamy na utrzymanie czystości posprzątamy gminę. 

Chodzi mi o rowy, drogi i te miejsca takie bardzo zabrudzone, posprzątamy i w 

porozumieniu raz w miesiącu ZGK, przy użyciu ludzi z GOPS, będzie sprzątać przystanki 

wszędzie, nie tylko w kilku miejscowościach. Nie mniej jednak bardzo proszę na 

zwracanie uwagi na wywalanie śmieci, jak widzimy żebyśmy reagowali, i żebyśmy te 

śmieci po prostu też sprzątali. Mieliśmy problem koło szkoły, jak odkryliśmy te krzaki, to 

tam było kupę śmieci i myślałam, że jak pójdę do szkoły i powiem, żeby uczniowie 

pomogli pozbierać, to tak jak kiedyś myśmy zbierali, ale okazuje się, że nie, to co było 

kiedyś, to było kiedyś, teraz dziecko nie może podnieść szkła, teraz dziecko nie może się 

za bardzo schylać i niestety pracownicy ZGK sami to sprzątali. Jeżeli są pytania bardzo 

proszę. 
- zezwolenia na wycinkę drzew -2, 

- warunków zabudowy i zagospodarowania terenu - 2 

- decyzja w spr. podziału - 1, 

      -  nadania numeru porządkowego – 3 
 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział podatków)  
w okresie od 18.02.2019 r. do 15.03.2019 r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 20 

Decyzje dotyczące podatku , w tym: 

ustalające wysokość łącznego zobowiązania podatkowego 
(nakazy) 

5 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania podatkowego 
(przypisy/odpisy) 

24 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych  

a. Odroczenia Liczba ogółem =0 z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 



b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =0 

c. Umorzenia Liczba ogółem = 0 z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 0 

    
d. 

ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =1, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne =1 

 

Radny Marian Fita – Pani wójt chodzi mi o punkt 4, spotkanie z dyrektorem NFZ, czy są 

efekty tego spotkania jakieś pozytywne? 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Nie będę się dzisiaj wypowiadać, próbuję nawiązywać 

kontakty i wskazywać cel, natomiast pani dyrektor miała z panem dyrektorem NFZ 

uzgodnić, jeżeli chodzi o specjalistów czterech podstawowych. Pan dyrektor obiecał, że 

ogłosi konkurs i nawet pomoże jakby napisać ten konkurs, żebyśmy otrzymali środki. 

Myślę, że tutaj efekty powinniśmy uzyskać dlatego, że pani dyrektor z determinacją 

podchodzi do tego, żeby wprowadzić specjalistów. Proszę państwa jeszcze jest jeden 

punkt, walczyłam o to, żeby można było rejestrować się telefonicznie, nie wiem może 

słyszę dwa, trzy głosy, że nie można się zarejestrować, bo telefonów nie odbierają. 

Pamiętajmy, że tam jedna osoba rejestruje ręcznie, druga osoba odbiera telefony, trzeba 

trochę poczekać, żeby ten telefon do rejestracji odebrać. 

 

Radny Marian Fita – Jeszcze przy tym jedno pytanie pani wójt czy nowe projekty na 

oświetlenie uliczne. Które mamy, są już wyposażone w lampy ledowe, bo chodzi mi o to 

żeby, bo my przystępujemy do….. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Tak, już nie bierzemy tych sodowych tylko ledowe i jeżeli 

chodzi o lampy hybrydowe, to też już te nowoczesne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy w tym punkcie są pytania do pani 

wójt? Proszę panie radny. 

 

Radny Józef Osowski – Pani wójt chciałbym zapytać odnośnie kwestii gazownictwa, na 

poprzedniej sesji pani wspominała, że jakieś działania podjęto… czy coś w tej sprawie…. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Na razie jesteśmy po rozmowie, będą rozścielać od strony 

Lisowic, bo tam jest przyłącze, natomiast co mówimy, że jest przyłącze koło Osieka, to 

jest rurociąg główny, przesyłowy i do niego nie wolno się wpinać. Teren od strony 

Jarząbkowic, Lisowic, ale też nie wiemy do końca, bo oni dali propozycję którędy, koszty i 

teraz musi im to się zwrócić. Dlatego szukaliśmy przedsiębiorców, którzy pobiorą tam 

gaz, natomiast dla nas też jest ważne jak ludzie zadeklarują, czy będą chcieli przerzucić 

się na piece gazowe. Poproszę dla radnych, żeby pani z gazownictwa przyjechała i żeby o 

tym rozmawiać, są różne pomysły, bo i pan Bisek swoje pomysły dawał, bardzo fajne 

spotkanie na którym można było usłyszeć, że nie traćmy nadziei, bo to się nie odbędzie 

za rok, pół, ale trzeba poczekać rok, dwa i drążyć i o to walczyć.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy w tym punkcie są jeszcze pytania? 

Nie widzę. Przechodzimy do następnego punktu. 

 



Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak  - Sprawozdanie z wykonania uchwał rady 

gminy, tradycyjnie nie odczytujemy. Otwieram dyskusje w tym punkcie. Nie widzę 

chętnych, zamykam ten punkt. 

 

Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – „15 minut dla wyborców”, głos mają 

osoby z poza składu rady. 

 

Sołtys wsi Kostomłoty Marian Fita  - Panie przewodniczący, pani wójt, szanowni radni, 

zaproszeni goście chciałem serdecznie podziękować pani wójt, bo to jest dla mnie ważne, 

że udało się zakończyć sprawę tej tablicy, o którą całą kadencję poprzednią 

występowałem o ustawienie. Tablica pamiątkowa jest ustawiona w okolicach przystanku, 

można zobaczyć treść, dziękuję za to. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – „15 minut dla wyborców”, nie widzę 

więcej chętnych, zamykam punkt 6. 

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2019, projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 

Komisji Budżetowej, procedujemy projekt uchwały nr 2, który otrzymaliśmy na komisji. 

Otwieram dyskusję, panie skarbniku prosiłbym tylko o poinformowanie w zakresie zmian 

projektu nr 1 i projektu nr 2. 

 

Skarbnik Gminy Rafał Hossa – Uzasadnienie do uchwały było omawiane na wczorajszych 

komisjach, przeczytam zmiany, które zostały wprowadzone do wersji pierwszej. Po 

stronie dochodów wprowadzono zmiany w rozdziale gospodarka gruntami i 

nieruchomościami, gdzie zwiększono dochody o kwotę 21 000,00 tytułem sprzedaży 

gruntów, w rozdziale pozostałe wydatki obronne zwiększono o kwotę 749,00 zł jako 

zwrot poniesionych kosztów na pokrycie świadczenia rekompensującego za utracone 

wynagrodzenie ze stosunku pracy za odbyte ćwiczenia wojskowe. Jeżeli chodzi o stronę 

wydatkową wprowadzono zmiany w rozdziale pozostałe wydatki o kwotę 749,00 jako 

zwrot poniesionych kosztów na pokrycie świadczenia rekompensującego za utracone 

wynagrodzenie ze stosunku pracy za odbyte ćwiczenia wojskowe. W Komendach 

Wojewódzkich Policji zmniejszenie o kwotę 5 000,00 na zadaniu inwestycyjnym środki z 

przeznaczeniem na współfinansowanie zakupu radiowozu oznakowanego dla Komendy 

Policji w Środzie Śląskiej. W rozdziale utrzymanie zieleni w miastach i gminach 

zwiększenie o kwotę 48 000,00 na zadaniu inwestycyjnym pn. zakup zestawu do 

pielęgnacji zieleni. W rozdziale tworzenie i funkcjonowanie żłobków zwiększenie o kwotę 

54 459,00 za kompleksowe przygotowanie wniosku o dofinansowanie projektu w 

zakresie tworzenia i rozwijania miejsc opieki nad dziećmi do lat 3. W rozdziale 

oświetlenie uliczne zwiększenie o kwotę 15 000,00 na zadaniu inwestycyjnym pn. 

budowa hybrydowego oświetlenia ulicznego na terenie gminy Kostomłoty. 

W wyniku wszystkich zmian budżet po stronie dochodów został zwiększony o kwotę 

2 041 614,00 zł, po stronie wydatków o 3 731 146,00 zł. To są te zmiany, które zostały 

dodatkowo wprowadzone na wczorajszych komisjach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję. Otwieram dyskusje w tym 

punkcie. Proszę panie radny. 

 

Radny Marek Pomykała – Panie przewodniczący, pani wójt ja do pana skarbnika mam 

pytanie. Mamy tutaj w § 85501 15 200,00 w dochodach, w wydatkach mamy tutaj 

napisane 10 200,00, gdzie mamy pięć tysięcy? 

 

Skarbnik Gminy – Jest tak dlatego, że wydatek był poniesiony wcześniej i był zmieniony 

zarządzeniem wójta gminy, dlatego w dochodach jest kwota wyższa, a wydatkowanie 



było wcześniej. Tak jak jest napisane są to świadczenia rodzinne, są to dochody, które 

wpływają do GOPS, jako zwrot dotacji oraz płatności wykorzystanych niezgodnie z 

przeznaczeniem. 

 

Radny Marek Pomykała – Chodzi mi właśnie o tą różnicę. 

 

Skarbnik Rafał Hossa – To tłumaczę panu, poszło jako zwrot tylko, że było wydatkowane 

wcześniej zarządzeniem wójta gminy, bo wydatek musiał być poniesiony wcześniej, 

dlatego jest ta różnica. Rozumiem, bo pan zauważył, że jest różnica pomiędzy dochodami 

a wydatkami… 

 

Radny Marek Pomykała – Do pani wójt mam jeszcze pytanie, w rozchodach mamy tu w 

rozdziale 75023 kwota 13 962,00 t.j. Urząd Gminy, zwiększenie o kwotę właśnie tą na 

dodatkowym wynagrodzeniu rocznym, następnie mamy 10 200,00 czy to jest razem, czy 

osobno? 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Skarbnik odpowie. 

 

Skarbnik Rafał Hossa – Kwota 13 962,00 są to wydatki na dodatkowe wynagrodzenie 

tzw. „trzynastkę”, do końca marca samorządy gminne muszą wypłacić, jest to dodatkowe 

naliczenie, które nie było naliczone do planu, dlatego teraz jest zwiększenie. A kwota 10 

tysięcy to w którym rozdziale? 

  

Radny Marek Pomykała – 4 punkt w wydatkach. 

 

Skarbnik Rafał Hossa – 4 punkt mamy 5 000,00 na Policję. 

 

Radny Marek Pomykała – Nie, po wydatkach…. 

 

Skarbnik Rafał Hossa – Wczoraj były naniesione zmiany, może pan nie tą wersję, w 

punkcie 4 w nowej wersji jest kwota 5 000,00 na zakup radiowozu, a 10 200,00 to jest 

to, co przed chwilą tłumaczyłem, są to świadczenia, zwroty świadczeń wykorzystanych 

niezgodnie z przeznaczeniem, czyli wydatki dotyczące GOPS…. 

 

Radny Marek Pomykała – A „13” pensja nie była zaplanowana w budżecie? 

 

Skarbnik Rafał Hossa – To jest kwota brakująca, nie była zaplanowana w budżecie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przypominam, że procedujemy wersję, 

która została dostarczona wczoraj na komisji, a część radnych dostała dzisiaj przed sesją. 

Czy w tym punkcie są jeszcze pytania radnych? Nie widzę, zamykam dyskusje. Proszę 

państwa przechodzimy do głosowania. 

Głosów za – 14 

Głosów przeciw – 0 

Głosów wstrzymujących się – 0 

Informuję, że Rada Gminy Kostomłoty 14 głosami za (jednogłośnie), przyjęła uchwałę. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państwa, podjęcie uchwały w 

sprawie o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. Projekt uchwały 

uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetowej. Otwieram dyskusję. Proszę panie radny. 

 

Radny Józef Osowski – Panie przewodniczący, pani wójt na zebraniach wyborczych w 

miejscowości Lisowice i Chmielów pani wójt zachęcała do zmniejszenia tego funduszu 

sołeckiego… mieszkańcy są zdecydowani, miało to być m.in. na remonty i budowę 



świetlic. W związku z tym czekamy cierpliwie na budowę świetlicy i będę głosował za 

przyjęciem tego wniosku. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś z radnych chce zabrać 

głos? Proszę panie radny. 

 

Radny Marek Pomykała – Panie przewodniczący, pani wójt rozmawialiśmy na temat 

funduszu sołeckiego z Radą Sołecką, jesteśmy za, ale pod wskazaniem tych środków na 

odbudowę świetlicy w Bogdanowie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na wczorajszym posiedzeniu komisji 

było to dość obszernie dyskutowane, pojawił się wniosek również, jeżeli chodzi o budowę, 

odbudowę świetlicy w Bogdanowie, jak i budowę świetlicy w Lisowicach. Pani wójt 

przedstawiała też informacje odnośnie projektowanych remontów, aczkolwiek nie 

wskazując jakie to będą świetlice wiejskie. Będzie to przedkładane Radzie pod koniec roku do 

budżetu na 2020 r. 

Jesteśmy w punkcie podjęcie uchwały w sprawie o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego. Czy ktoś z radnych w tym punkcie chciałby jeszcze zabrać głos? 

Jeśli nie, zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania, proszę radnych o głosowanie 

za, przeciw lub wstrzymuję się za przedstawionym projektem uchwały 

Głosów za – 10 

Głosów przeciw – 1 

Głosów wstrzymujących się – 3 

Informuję, że Rada Gminy Kostomłoty przyjęła uchwałę. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kostomłoty. 

Projekt został zaopiniowany przez Polskie Wody. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie 

widzę chętnych, zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania, proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku – za, przeciw, wstrzymuję się, za przedstawionym projektem 

uchwały. 

Głosów za – 14 

Głosów przeciw – 0 

Głosów wstrzymujących się – 0 

Informuję, że Rada Gminy Kostomłoty 14 głosami za (jednogłośnie), przyjęła uchwałę. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Podjęcie uchwały w sprawie „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Kostomłoty na 2019 r.”. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Zamykam dyskusję. 

Proszę o przygotowanie się do głosowania. Proszę państwa proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku – za, przeciw, wstrzymuję się, za przedstawionym projektem 

uchwały. 

Głosów za – 14 

Głosów przeciw – 0 

Głosów wstrzymujących się – 0 

Informuję, że Rada Gminy Kostomłoty 14 głosami za (jednogłośnie), przyjęła uchwałę. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 



zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz 

terenów położonych w południowej części wsi Kostomłoty dla działek 120/5 i 118/3, 

obręb Wichrów. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Zamykam dyskusję. Proszę państwa 

przechodzimy do głosowania, proszę o naciśnięcie stosownych przycisków.  

Głosów za – 14 

Głosów przeciw – 0 

Głosów wstrzymujących się – 0 

Informuję, że Rada Gminy Kostomłoty 14 głosami za (jednogłośnie), przyjęła uchwałę. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla terenów 

sportowo-rekreacyjnych zlokalizowanych w miejscowościach Jakubkowice, Siemidrożyce 

i Sobkowice. Państwo radni dostali dzisiaj poprawioną wersję nr 2.  

Otwieram dyskusje w tym punkcie. Proszę panie radny. 

 

Radny Leon Barylak -  Chciałbym się dowiedzieć jaka jest różnica między jedną uchwałą, 

a drugą? 

 

Z-ca Wójta Alicja Meusz – To są tylko poprawione literówki, nie ma zmiany w treści. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy w tym punkcie ktoś chciałby 

jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania, proszę 

radnych o przyciśnięcie przycisków za, przeciw lub wstrzymuję się.  

Głosów za – 14 

Głosów przeciw – 0 

Głosów wstrzymujących się – 0 

Informuję, że Rada Gminy Kostomłoty 14 głosami za (jednogłośnie), przyjęła uchwałę. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Podjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów wsi Wichrów oraz terenów położonych w południowej części wsi 

Kostomłoty, dla działek 245 i 62/12, obręb Wichrów, Gmina Kostomłoty.  

Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. Proszę o 

zagłosowanie za, przeciw lub wstrzymuje się.  

Głosów za – 13 

Głosów przeciw – 0 

Głosów wstrzymujących się – 1 

Informuję, że Rada 13 głosami za, przy 1 wstrzymującym się przyjęła procedowaną 

uchwałę. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie 

Jenkowice.  

Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania, proszę radnych o 

podjęcie aktu głosowania.  

Głosów za – 14 

Głosów przeciw – 0 

Głosów wstrzymujących się – 0 



Informuje, że Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę.  

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik do 

protokołu. 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie 

Samborz.  

Otwieram dyskusję. Zabieram dyskusję. Przechodzimy do aktu głosowania, proszę o 

naciśnięcie stosownego przycisku.  

Głosów za – 14 

Głosów przeciw – 0 

Głosów wstrzymujących się – 0 

Informuje, że Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę.  

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik do 

protokołu. 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Ad. 16. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały wprowadzony na 

dzisiejszą sesje w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej 

przebiegu.  

Otwieram dyskusje w tym punkcie. Zamykam dyskusję. Przechodzimy do aktu 

głosowania. 

 

Radny Marek Pomykała – Panie przewodniczący czy może pan powtórzyć? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny dzisiaj, na wniosek pani 

wójt, zmieniliśmy porządek sesji przez wprowadzenie tej uchwały w sprawie zaliczenia 

drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu. Zostało to wprowadzone 

na sesji, radni otrzymali projekt uchwały tuż przed sesją. 

Głosów za – 14 

Głosów przeciw – 0 

Głosów wstrzymujących się – 0 

Informuję, że Rada jednogłośnie przyjęła procedowaną uchwałę.  

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik do 

protokołu. 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Ad. 17. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Przyjęcie sprawozdania z działalności 

GOPS, ZUM, ZGK, GOOSz. Wszystkie sprawozdania były omawiane na posiedzeniach 

komisji stałych. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Proszę pani wójt. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Panie przewodniczący, szanowna Rado ja mam prośbę, o ile 

analizowane były wszystkie sprawozdania przez radnych, natomiast chciałabym, żeby 

tutaj zabrał głos prezes ZGK. Ponieważ wprowadziliśmy troszeczkę zmiany i chciałabym, 

żeby te najważniejsze informacje, jeżeli chodzi o działalność, bo nie ukrywam od rana do 

wieczora praktycznie pracuje, ale żeby przekazał sołtysom, żebyśmy się z nimi zapoznali 

wszyscy. Jeżeli to jest możliwe. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie prezesie, jeżeli mogę prosić. 

 

Prezes ZGK-  Dziękuję bardzo…. Ale jeżeli mam taką możliwość panie przewodniczący, 

szanowni radni, szanowni państwo sołtysi część informacji przekazałem na komisjach, 

gdzie miałem możliwość tutaj spotkać się z radnymi. Chciałbym tutaj przekazać tą 



informację, tutaj sołtysom. Złożyłem taki wniosek, propozycje żeby na terenie gminy, 

tutaj Kostomłoty, każdy z mieszkańców nawet nie podłączony do sieci kanalizacyjnej, 

miał możliwość na tych samych zasadach, na tych samych stawkach rozliczać się, jeżeli 

chodzi o kanalizację. Polegałoby to na tym, że podpisujemy umowę z naszym 

przedsiębiorstwem, każda osoba jest rozliczana według licznika zużycia wody, tak samo 

jak osoby, które są podłączone do kanalizacji. Jedynym rozróżnieniem byłoby to, że to 

osoby zgłaszają nam, że jest już pełne szambo, my przyjeżdżamy, opróżniamy to 

szambo. Natomiast dla wszystkich zasady byłyby takie same, jeżeli ktoś jest podłączony 

do kanalizacji ma opłatę kilka złotych, natomiast ktoś, kto musi wywieźć swoje szambo 

płaci kilkanaście czy kilkadziesiąt złotych. W uzgodnieniu z panią wójt podjęliśmy 

działanie, żeby dać mieszkańcom gminy taką możliwość rozliczania się, jeżeli chodzi o 

kanalizację. Kolejna taka moja prośba tutaj do….. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ja tutaj tylko powiem, żeby nie było… taką decyzję 

podjęliśmy, żeby każdy płacił za ścieki jednakowo, do tego dążymy, będziemy myśleli jak 

problem rozwiązać. Natomiast proszę państwa nie będziemy akceptować tego, że ktoś nie 

ma szamba i wypuszcza sąsiadowi pod okna ścieki. Tego być nie może, dlatego 

stwarzamy warunki, żeby te szamba były, wywozimy po takiej cenie jak do oczyszczalni, 

tylko zgłosić należy i przez to tutaj zobligowałam prezesa do kupienia nowego wozu, 

dużego beczkowozu i będziemy gminę obsługiwać. Natomiast ci, co puszczają gdzieś tam, 

po bokach ścieki będzie egzekwowane i będą nakładane kary. No, niestety musimy 

doprowadzić do tego, żeby szanować to środowisko, mówię my wyszliśmy jakby z 

propozycją, państwo możecie z niej skorzystać, bądź jeżeli nie, musicie mieć 

świadomość, że będą puszczane kontrole… 

 

Prezes ZGK – Jeżeli o tym mówimy, to o zbiornikach bezodpływowych tzw. szambach, to 

nie mówimy o zbiornikach, który ma pojemność jednego czy dwóch metrów, bo to są 

odstojniki, a nie zbiorniki. Taka minimalna ilość to jest pięć metrów, a w chwili obecnej to 

powinny być zbiorniki, które mają pojemność dziesięciu m³ i taki samochód też będziemy 

chcieli zakupić, samochód o pojemności 9, 10 m³. To jeżeli chodzi o kanalizację. Jeżeli 

chodzi o wodę, wodociąg to proszę zgłaszać z jednej strony uszkodzone hydranty, awarie 

tych hydrantów, ja już mam naliczonych w tej chwili prawie 100 hydrantów, które 

wymagają wymiany, naprawy zasuw. Tutaj też będziemy chcieli, oczywiście nie 

jednorazowo, bo to wielki koszt, wymienić po jednym, dwa hydrancie w tym roku i 

zakończyć w przyszłym roku wymianę wszystkich pozostałych, tak żeby ten temat 

ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy rozwiązać. Natomiast proszę również 

zwracać uwagę na to czy woda z tych hydrantów nie jest pobierana przez osoby nie 

uprawnione, bo bardzo często polega to na tym, że ktoś otwiera hydrant, zamykając 

użyje zbyt dużej siły, ten hydrant zostaje uszkodzony. Wymiana takiego hydrantu to jest 

około 3,5 – 4 tys. zł. W ostatnią sobotę przy normalnym zużyciu tutaj  na terenie Gminy 

dla rejonu powiedzmy Piotrowic czy Bogdanowa, gdzie zużycie jest 400 m³ na dobę, w 

sobotę zużycie było ponad 500m³. 100 m więcej, ja wiem, że zrobiło się ciepło, trzeba 

opryskać pola, ale jeżeli rolnicy, ktokolwiek mają taką potrzebę żeby skorzystać z 

hydrantu należy się do nas wcześniej zwrócić, opomiarujemy, zgodnie z umową pobierze 

wodę i nikt na nikogo nie będzie wtedy zły, my nie będziemy mieli strat, ten rolnik też 

będzie się czuł komfortowo, jeżeli w świetle prawa wodę pobierze i za te kilka metrów 

zapłaci, a nie będzie próbował kraść tą wodę, bo to tak trzeba nazwać, bo potem za tą 

wodę wszyscy muszą zapłacić, bo potem jest ona doliczana do cen i stawek…. Dlatego 

taka moja prośba, żeby zwracać uwagę na te hydranty, jeżeli widzicie, że gdzieś znajdują 

się uszkodzone hydranty, a nie ma ich na wykazie to proszę również te informacje mi 

zgłaszać. To tyle na chwilę obecną, jeżeli będą pytania z chęcią spróbuję odpowiedzieć. 

 

Sołtys wsi Jarząbkowice Beata Andrejewicz – Nie słyszałam w odpowiedzi na temat 

ekooczyszczalni, wiadomo, że inwestycja jest dużo droższa zwykle tak było, że Gmina 

odmówiła podłączenia do kanalizacji, w związku z tym jakie rozwiązanie pan ma dla 

takich osób? 

 



Prezes ZGK – Zgodnie z regulaminem, który dzisiaj był m.in. zatwierdzany, również to 

jest związane z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, mieszkańcy 

mają możliwość albo podpięcia się do kanalizacji, jeżeli takie techniczne rozwiązanie jest, 

jeżeli nie ma, to albo ekologiczna oczyszczalnia przydomowa, albo zbiornik typu szambo. 

Przy czym te ekologiczne oczyszczalnie muszą być dopuszczone w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego, czyli miejscowy plan musi dopuszczać na tym rejonie 

możliwość takiej oczyszczalni. To jest wyłączone chociażby z tego, że w pobliżu np. ujęć 

wody takich oczyszczalni nie wolno wykonywać, ale to wszystko zależy od tego, gdzie 

dana działka jest położona i o czym mówi plan zagospodarowania przestrzennego. 

Ogólnego zakazu nie ma natomiast trzeba każdy indywidualnie rozpatrywać. 

 

Sołtys wsi Jarząbkowice Beata Andrejewicz – Bardziej mi chodziło o to, wywóz tzw. 

gęstego, bo jeżeli….. natomiast nie wiem jak oczyszczalnia, raz w roku trzeba wywieźć, 

tak? 

 

Prezes ZGK – Tak, na chwilę obecną do nas to nie może trafić, najbliższa taka 

oczyszczalnia jest w Janówku, która przyjmuje tego typu osady, ale spróbuję się 

dowiedzieć. Proszę za jakiś tydzień do mnie zadzwonić, odpowiem jak to wygląda jeżeli 

chodzi o koszty, bo chodzi o to, że te ścieki mają inną zawartość….. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę o spokój. 

 

Sołtys wsi Jarząbkowice Beata Andrejewicz – Rozumiem, że  to będzie rozwiązane…. 

 

Sołtys wsi Świdnica Polska Stanisław Kuriata – Może w terenie jakiś wniosek, bo jeżeli 

chodzi o te hydranty to przecież odkąd pamiętam nikt ich nie konserwował, nikt. One siłą 

rzeczy same się zdegradowały i dlaczego pan tu teraz mówi, że…  

 

Sołtys wsi Zabłoto Robert Janiec - Wy musicie to sprawdzić, a nie my jako sołtysi, my 

takiego sprzętu nie mamy. 

 

Prezes ZGK – Ale ja nie mówię o sprawdzaniu czy on działa…. Ale miałem informacje od 

sołtysów, że cieknie hydrant….. chodzi mi o takie sytuacje.. 

 

Sołtys wsi Świdnica Polska Stanisław Kuriata – Na przykładzie swojej miejscowości, tam 

nikt tego nie konserwował….. 

 

Prezes ZGK – Mam 96 hydrantów na terenie gminy, nie wiem czy to już koniec. 

 

Radna Agnieszka Śladowska – A nie można by było ze strażakami, bo to oni chyba tak 

najbardziej są kompetentnymi osobami… 

 

Prezes ZGK – Straż pożarna w ubiegłym roku przeprowadziła takie kontrole, stąd też ta 

ilość hydrantów, ale Państwowa Straż Pożarna też nie wie, bo nie ma tej inwentaryzacji 

zrobionej w których miejscowościach, oni też nie wiedzą czy wszystkie hydranty…. 

 

Radna Agnieszka Śladowska - A dla bezpieczeństwa to my powinniśmy wiedzieć, nawet 

samo to jak przyjeżdża straż, nawet obca, ja im nie umiem wskazać, bo okazuje się w 

przypadku Bogdanowa, że zanim znaleźliśmy hydrant dobry do gaszenia pożaru, to 

trochę zeszło….. 

 

Prezes ZGK – O tym mówię właśnie, my już wiemy, straż też nam wskazała te hydranty, 

które są…. ja tylko proszę od państwa żeby państwo…. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – proszę państwa proszę o ciszę. 

 

Radna Agnieszka Śladowska – My jako sołtysi zgłaszamy, ja jestem z Bogdanowa i jeżeli 



przy hydrancie były plamy to zgłaszaliśmy, bo wiadomo, że to jest wiekowe i mogła pójść 

rura.. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Albo ktoś brał na lewo wodę. 

 

Radna Agnieszka Śladowska - Albo ktoś coś tam, ale przeważnie jest tak, że naprawdę 

my jako sołtysi zgłaszamy za każdym razem, jak się… w każdym razie w moim 

przypadku, a podejrzewam, że każdy sołtys 

 

Prezes ZGK – Ja nie proszę państwa o to, żeby sprawdzać, tylko jeżeli państwo widzą 

przy okazji, że coś jest nie tak. Ewentualnie, jeżeli państwo wiedzą, że gdzieś tam w 

krzakach ten hydrant tam kiedyś był i jest zarośnięty i tak naprawdę ciężko jest go w 

ogóle znaleźć, informację, żeby go oczyścić, spróbować odszukać. Też miałem wczoraj od 

jednego z sołtysów informację, prosił mnie o sprawdzenie, pytał gdzie, ja wiem gdzie są 

hydranty, ale mówi słuchaj tam jeszcze pod numerem A też był kiedyś hydrant. Tego 
typu rzeczy, żeby zgłaszać, część hydrantów - też była typu podziemnego, czyli nie 

wystawały słupki nad ziemią, były ukryte pod spodem i w tej chwili też ciężko odnaleźć. 

Może ktoś z państwa wie o tym, żeby je odszukać. Ja wyślę pracowników, pracownicy 

spróbują ten hydrant odszukać… to jest również dla bezpieczeństwa nas wszystkich tutaj 

na terenie gminy. 

 

Radny Ryszard Pisarek – Witam, do pana prezesa mam takie zapytanie, witam serdecznie 

tutaj radnych, sołtysów, ponieważ wiecie państwo, że walczyłem już paręnaście lat do 

tyłu, że trzeba naszą gminę uporządkować. Tutaj padły pytania słuszne, to nie sołtys 

odpowiada za hydrant, sołtys panie prezesie odpowiada taką postawą obywatelską, że 

mówi, że dzwoni do ZGK, że jest uszkodzony hydrant w miejscowości Zabłoto i to jest 

chwalebne. Musimy mieć oczy otwarte, musimy porządkować naszą gminę i tutaj panie 

prezesie jestem dumny z pana, bo czytając to sprawozdanie i będę prosił, żeby to 

sprawozdanie jeszcze pani wójt, pan przewodniczący, przepraszam bardzo, wręczyć 

sołtysom. Żeby ten sołtys miał też obraz naszego ZGK, jak działa. Muszę państwu 

powiedzieć, że ja z hydrantami miałem prawie 40 lat do czynienia, po prostu jako 

kierownik dużych robót instalacji sanitarnych na terenie Dolnego Śląska. I tutaj co 

panowie sołtysi mówią, tak szukamy hydrantów, bo są proszę państwa dwa gatunki 

hydrantów, jest hydrant naziemny i hydrant podziemny i ciężko jest znaleźć ten hydrant 

podziemny. I tutaj cieszę się niezmiernie, że na komisji pan poruszył sprawę, że będą te 

hydranty zinwentaryzowane, część hydrantów w 28 sołectwach należałoby przeprowadzić 

inwentaryzację i niektóre zlikwidować, bo nieraz są niepotrzebne. I cieszę się, że tutaj 

bierze się pan za porządkowanie tak ważnej struktury, jakim jest ZGK, chodzi o tę 

infrastrukturę zewnętrzną i cieszy mnie to, że będzie to uporządkowane. Mam do pana 

taką wielka prośbę, to nic nie kosztuje, niech w każdej miejscowości będzie jeden 

hydrant z wodomierzem, ja nawet fundnę ten wodomierz dla jednej miejscowości. Żeby 

jeden hydrant był z wodomierzem, niech on będzie oplombowany, tylko ten rolnik 

zgłasza, że będzie korzystał z tego hydrantu z wodomierzem na cele opryskowe. To tyle. 

Dziękuję bardzo. 

 

Radny Marek Żądło- Czy jest na ten rok przewidziane przedłużenie sieci kanalizacyjnej tu 

w Kostomłotach, chodzi mi o ulicę Jaśminową, Jarzębinową i Południową. Czy jest coś 

przewidziane? 

 

Prezes ZGK – Ja w budżecie na chwilę obecną nie mam takiej inwestycji, ale prosiłbym o 

zgłaszanie, bo jednym z podstawowych dokumentów, które będą również mnie obligować 

do wydawania warunków technicznych, jest wprowadzenie wieloletniego programu 

rozwoju i modernizacji sieci, i te informacje chciałbym dostać, bo w najbliższym miesiącu 

będę go wykonywał. Oczywiście będę się do państwa zwracał o składanie takich 

wniosków. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ja może dodam tutaj o ile ZGK realizuje zadanie, jeżeli 



chodzi o sieci na dzień dzisiejszy ja utrzymuję, taką decyzję podjęłam, że sieć w ramach 

potrzeb, kto się buduje robi sieć, Gmina zwraca za materiały, natomiast robociznę ten, 

który wykonuje. Jeżeli będzie taka potrzeba, jeżeli warunki są pozytywne to podpisujemy 

umowę, że Gmina zwraca, jeżeli chodzi o sieć, za materiały. 

 

Radny Marek Żądło - Chodzi mi o Jaśminową i Jarzębinową, bo już w tamtym roku miało 

być zrobione. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Jak będzie taka potrzeba, bo nie wiem czy do pustych 

działek trzeba przeciągnąć, czy do budowanych? Jeżeli zamieszkałe to nie ma problemu, 

można zrobić i można wybudować sieć, gdzie gmina pokryje… Jeszcze tylko nadmienię, 

że być może już od 1 marca, musimy się tutaj z prezesem porozumieć, warunki przyłączy 

już nie będą w gminie tylko będzie robiła to spółka. Także to zadanie przerzucamy na 

spółkę, żeby było sprawnie i jeszcze bardzo ważna rzecz, bo my mówimy o 

inwentaryzacji hydrantów liczymy, liczymy. Już kupę lat liczymy na te hydrant, natomiast 

ważne jest, żeby zrobić w tym roku przynajmniej po jednym hydrancie, naprawić, żeby 

był czynny, żeby można było skorzystać w miejscowości, to jest najważniejsze, bo liczyć 

to będziemy liczyli 30 lat. Natomiast musi być przynajmniej jeden hydrant czynny, o ile 

nie jest, bo w kilku miejscowościach prawdopodobnie jest, a jeżeli chodzi o uczulenie 

sołtysów, bardzo prosimy, nie dopuszczajmy, żebyśmy godzili się na kradzież wody przez 

hydranty. To jest bardzo ważne, woda kosztuje, i nawet w biegu nie dokręci to będzie 

ciekło, ciekło, trzy doby będzie ciekło. Wiadomo, że bez powodu nikt tego hydrantu nie 

odkręcił. 

 

Przewodniczący Rady Gmin Mariusz Żałobniak – Powiedział pan prezes, proszę państwa, 

że będzie opracowywany, przy współudziale pani wójt program wieloletni rozwoju sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej, wtedy będzie okres wnioskowania i jako rada będziemy 

ten dokument zatwierdzać, oczywiście w korespondencji z możliwościami budżetowymi. 

To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa panie prezesie ja mam prośbę, żeby te 

informacje, które pan w skrócie przekazał, żeby można było sformalizować i umieścić na 

BIP, żeby to co państwo sołtysi usłyszeli mogli przekazać też mieszkańcom. 

 

Prezes ZGK – Ja właśnie chciałem te informacje przedstawić tutaj szanownej radzie i 

sołtysom, ewentualnie z jakimiś uwagami i po tej akceptacji tutaj z państwa strony 

chciałbym zamieścić i na stronie i na stronie Urzędu Gminy, tak żeby informacja była 

dostępna dla wszystkich. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – I pójdą informacje też do sołtysów, żeby było to, bo nie 

każdy czyta w internecie, żeby przeczytał to na papierze, na jakich zasadach. 

 

Przewodniczący Rady Gmin Mariusz Żałobniak – Proszę państwa jesteśmy w punkcie 17, 

przyjęcie sprawozdań z działalności czterech jednostek, ja proponuję żebyśmy te 

sprawozdania przyjęli. W takim razie kto z radnych jest za przyjęciem czterech 

sprawozdań przedłożonych na komisjach proszę o podniesienie ręki, dziękuję, kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał. Sprawozdania zostały przyjęte 14 głosami za. 

 

Ad. 18. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 

Narkomanii w roku 2018. Sprawozdanie zostało przedstawione na komisjach i nie było 

wątpliwości. W takim razie zamykam ten punkt i przechodzimy do punktu 19. 

 

Ad.19 

Informacja o realizacji wniosków złożonych przez radnych na poprzedniej sesji. Takie 

wnioski i zapytania zgłosił radny Pomykała, czy radny otrzymał odpowiedzi? 

 

Radny Marek Pomykała – Tak, przed sesją. 



 

Przewodniczący Rady Gmin Mariusz Żałobniak – Ja również takie zapytanie zgłaszałem, 

otrzymałem odpowiedź. Dziękuję. Nikt więcej nie składał takich zapytań, przechodzimy 

do punktu następnego. 

 

Ad.20. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Interpelacje i zapytania. Nie widzę, 

przechodzimy do punktu 20. Przepraszam, proszę panie radny. 

 

Radny Marek Żądło – Chciałbym się zapytać czy jakiś wniosek wpłynął z Gminnego 

Ośrodka Zdrowia, tam chodzi o te ptaszki. Tam wejście do Ośrodka trzeba, założenie 

drabinek przeciw ptakom, nad wejściem. Sprzątaczki narzekają, bo cały czas schody są 

zawalone po prostu odchodami. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ja może odpowiem. Proszę państwa każdy z nas, jeżeli 

wchodzi do Ośrodka ma kontakt z pracownikami i panią dyrektor, jest to osobna 

jednostka i pani dyrektor powinna tą sprawę załatwić. Nie wpłynął żaden wniosek, ale nie 

omieszkam powiedzieć panu konserwatorowi, bo jest ten sam co u nas. 

 

Przewodniczący Rady Gmin Mariusz Żałobniak – Czy pan radny oczekuje odpowiedzi na 

piśmie? 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Nie , pan radny oczekuje zrobienia, a nie pisania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – czy w tym punkcie ktoś chciałby jeszcze 

zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do punktu następnego. 

 

Ad. 21. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wnioski i oświadczenia. Proszę panie 

radny. 

 

Radny Edward Kulig – W związku z informacją komendanta OSP oraz sołtysa o 

przeciekającym dachu remizy i świetlicy w Paździornie, wnoszę o sprawdzenie tego stanu 

i jak najszybszą naprawę. 

 

Radny Jan Szwedo – Ja chciałbym się odnieść do stanu drogi pomiędzy Sikorzycami a 

Świdnicą Polską, to jest droga, która powstała w 97 roku i tak z moich obserwacji 

wynika, że to jest droga na ten moment chyba w najgorszym stanie. Mimo, że jesienią 

zostały przeprowadzone prace polegające na łataniu tych dziur, w chwili obecnej 

wszystkie dziury są jakby na nowo, potworzyły się i powiem kilkakrotnie jest ich więcej. 

Ja bym prosił o to może panią wójt, żeby przyspieszyć to łatanie dziur, jeśli jest to 

możliwe, a w tej drodze o której wspominam, ja bym proponował dokładniejsze 

przyjrzenie się jej stanowi i czy tam nie jest wskazany dokładniejszy remont, bo te 

cząstkowe przestają mieć sens. Dziękuję bardzo. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Może odpowiem, żeby nie odpowiadać na piśmie, bo to i 

papier i czas, ja już podjęłam działania, bo byliśmy na tym samym spotkaniu, ale tutaj na 

pewno trzeba realizować ponieważ faktycznie zacieka, jeżeli chodzi o Paździorno. Proszę 

państwa, jeżeli chodzi o drogę, już jesteśmy po ogłoszonym konkursie, mam wyłonionego 

wykonawcę, jeżeli chodzi o łatanie dziur. Cena jest 361 zł za tonę wbudowania, 

najtańsza. W piątek podpisuję umowę, w przyszłym tygodniu zaczynamy, jeżeli pogoda 

pozwoli, bo wszystko jest uzależnione od pogody. Tam gdzie było bardzo niebezpiecznie 

kupowaliśmy masę na zimno i poprzez ZGK próbowaliśmy te duże dziury zalepić, ale 

doszliśmy do wniosku, że czekamy, bo jest na tyle pogoda, że można dziury łatać. 

Będziemy łatać. Nie mniej jednak tutaj my jesteśmy po objeździe już części dróg i w tym 

roku chciałabym jeszcze zrobić dwa projekty, bo jak widzicie te projekty jednak ciągną za 

sobą teraz prawo wodne i w ogóle, dwa projekty na przyszłe lata, w miarę możliwości jak 



będziemy posiadać środki. Bo pamiętajmy rządowy program jest teraz, który wnosimy w 

kwietniu, natomiast we wrześniu składamy do tzw. „schetynówek” i to jest 

dofinansowanie 75-80%, warto jeszcze z tego korzystać i na pewno będziemy robić 

drogi. Tak jak przejeżdżaliśmy faktycznie ta droga na Sikorzyce i ta droga patrząc na, 

drogę Jarząbkowice – Karczyce, tam musimy własność ustanowić, bo tam lasy nam 

wygumkowały trochę drogi i dla mnie jest ta droga jakby ważna, patrząc jako laika, a 

także Szymanowice – Świdnica Polska, jest to skrót który jest jeżdżony, jest ważny. 

Także na pewno dwa projekty będziemy robić chyba, że radni jeszcze pokażą gorszą 

drogę, a która jest uczęszczana, bo dla nas w pierwszej kolejności tam, gdzie najwięcej 

jeździ ludzi, musimy zadbać. Oprócz tego będziemy patrzeć na te drogi polne, do dróg z 

Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, ale to są wiadomo skropienie, to nie 

jest taki standard drogi, żeby przetrwał 10 – 15 lat. Natomiast w pierwszej kolejności 

będziemy tam, gdzie jest możliwe do „schetynówki” i do programu rządowego dawać 

drogi, które są ważne, jeżeli chodzi o przejazd. 

 

Sołtys Szymanowic Krystyna Lech – Nawiązując szanowna rado do tych dróg, jeżeli 

wejdzie w przyszłości Świdnica Polska – Szymanowice, to bardzo proszę zahaczyć o 

środek wsi, to jest droga gminna a tam są dziury… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Pani sołtys, jeżeli robimy drogę podajemy numer drogi, to 

droga jest od brzegu powiatówki do brzegu powiatówki albo wojewódzkiej, i tutaj nie 

wyobrażam sobie, żeby robić drogę z Szymanowic od końca wioski tam, tylko od 

krzyżówki do Świdnicy, do drogi wojewódzkiej, jeżeli nie była robiona ta droga…. 

 

Sołtys Szymanowic Krystyna Lech – Ja zapraszam panią do nas, droga jest…. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Nie, nie, nie my mylimy pani sołtys, pani sołtys my mówimy 

o jednej drodze, o jednym numerze, nie że ja odgałęzię i zahaczę jeszcze dwa domy, 

zrobię taki objazd, nie. My mówimy o głównej drodze, natomiast to,  to już jest fundusz 

sołecki i można sobie wysypać… Nie będziemy tutaj rozstrzygać pani sołtys, ważne by 

było, żeby to połączenie między dwoma miejscowościami zaprojektować, natomiast 

poboczna, odnóże będziemy o tym rozmawiać. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę wtedy, kiedy to będzie 

procedowane zgłaszać takie zapotrzebowanie i w zależności od możliwości pani wójt 

będzie to robiła. 

 

Radny Ryszard Pisarek – Panie przewodniczący, szanowni sołtysi, goście, pani wójt. Pani 

wójt zapytanie – na początku pani kadencji i na początku naszej kadencji padło zapytanie 

do czasu pracy Urzędu Gminy Kostomłoty. I dam pani takie zapytanie, czy można by było 

jeden dzień w tygodniu wydłużyć czas pracy urzędu, tak jak pracują urzędy w innych 

gminach. Związane to jest z tym, że niektórzy pracują, no i zwracają się do mnie 

dlaczego urząd nie pracuje do godziny 17, bo wie pan jak ja pracuję do 15 nie uda mi się 

załatwić sprawy po godzinie 15.30. Mam takie zapytanie do pani wójt, bo pani 

powiedziała, że ten temat mój, pani przemyśli i obiecała pani, że może to się da załatwić. 

Proszę o odpowiedź. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – panie przewodniczący, panie radny mamy nawał spraw, 

naprawdę to co teraz się dzieje, jest bardzo dużo spraw, natomiast nigdy nie słyszałam 

takiej potrzeby od ludzi, że nie mogli coś załatwić w gminie, bo pracujemy za krótko. 

Jeżeli będzie potrzeba od społeczeństwa, będę słyszała, bo po południu nie ma autobusu, 

po południu nie ma odjazdów, wszystko gromadzi się praktycznie do godziny 15, 16. Być 

może po półroczu spróbujemy, spróbujemy przez miesiąc, dwa wydłużyć czas pracy, a 

wiadomo, że to jest kosztem innych godzin, czyli w innych dniach będzie to krócej, bądź 

później rozpoczynanie pracy, spróbujemy. Tylko jeżeli nie będzie takiej potrzeby, bo 

siedzenie darmo to też nie ma potrzeby, nie będzie takiej potrzeby wrócimy do godzin, 

jak pracujemy w chwili obecnej, ale zastanowię się gdzieś w czerwcu, żeby dać 



możliwość. Może przez okres wakacyjny będzie ktoś mógł przyjechać. Nie mamy takich 

zadań, które już pilnie, ale spróbujemy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - … tak jak pani mówi pod rozwagę. 

 

Radny Józef Osowski – Jeszcze odnośnie tych dróg chciałem powiedzieć taką sprawę, że 

droga Chmielów-Wnorów jest planowana w tym roku do remontu, tam trzeba wyciąć 

krzaki, ten okres wycinania krzaków jest ograniczony prawdopodobnie do końca marca. 

Więc, żeby nie było tak, że droga będzie robiona, a krzaków nie można wycinać, bo ptaki 

i tak dalej. Prosiłbym na zwrócenie na to uwagi. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – To może też odpowiem. Droga Chmielów-Wnorów, byliśmy 

ostatnio na tej drodze, cofnęliśmy projekt, ja myślę, że tu pani zastępca odpowie, bo 

dostaliśmy mapy do celów projektowych, z którymi się nie zgadzamy. Robota projektanta 

została zakwestionowana i chcemy, żeby to było zrobione porządnie, natomiast do końca 

marca jest wycinka drzew… 

 

Z-ca Wójta Alicja Meusz – nawiązując do prac projektowych to powiem dwa zdania 

dokumentację, którą mieliśmy okazję obejrzeć, to jeszcze nie była dokumentacja do 

celów projektowych, tylko taka dokumentacja wstępna, którą przygotowali geodeci, więc 

dokumenty nie są jeszcze przyjęte do starostwa. W dwóch aspektach, w dwóch 

momentach przebiegu całej drogi dotykały przeniesienia prawa własności, na co 

zwróciliśmy uwagę, zarówno projektantowi jak i wykonawcy prac geodezyjnych, bo 

spotkałyśmy się z panami w terenie. Ja myślę, że to jest technologia wykonania pracy 

tutaj, na ten temat nie będę jakiegoś wykładu robiła, praca nie jest przyjęta, nie ma 

projektu, nie mamy nic, trudno nam o tym mówić. Natomiast jeśli mówimy o wycinaniu 

tych drzew, czy krzewów to pewne prace prowadzone są, czy jest możliwość 

wykonywania pewnych prac pod ścisłym nadzorem,  wtedy sporządzamy protokół, także 

tutaj zapewniam ze swojej strony, że nie będzie problemu jeśli projekt będzie 

przeforsowany pozytywnie odnośnie wycinki także. Tutaj zapewniam pana radnego, 

obyśmy tylko doczekali się tego projektu, żeby on został zrobiony i sporządzony, bo to 

był na razie taki pierwowzór, projekt projektu. Bo jeszcze dokumentacja nie została 

przekazana do pana starosty, natomiast pan projektant zrobił taką przymiarkę do tego, 

żeby pokazać jakie nakłady trzeba będzie ponieść, jakie przekroje są zrobione, więc tutaj 

ja byłabym spokojna, jeśli chodzi o wycinkę i nad całością czuwamy. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Punkt 20 wnioski i oświadczenia. Nie 

widzę więcej chętnych, przechodzimy do punktu następnego. 

 

Ad. 21. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Sprawy bieżące. Przypominam 

państwu, że do końca kwietnia jest składanie oświadczeń majątkowych, niedługo 

państwo dostaniecie druki do wypełnienia. Proszę pilnować terminu. Proszę panie radny. 

 

Radny Marian Fita – Panie przewodniczący, pani wójt, zaproszeni radni, goście i sołtysi. 

Proszę państwa ponieważ na poprzedniej sesji pan radny Pomykała zwrócił się o to, że 

oczekuje przeprosin z mojej strony za wypowiedź, w której oświadczyłem, że on głosował 

przeciwko, za likwidacją szkoły. Moim zdaniem było, że głosował, pan Pomykała 

powiedział, że on nie głosował. Proszę państwa zamierzałem tu tworzyć jakieś powiedzmy 

projekcje, występowałem, okazuje się, że nie ma takiej możliwości trzeba by przegrywać 

całą sesję, ale lektura jest wspaniała. Uważam, że warto, żeby wszyscy obejrzeli ta sesję, 

ja państwu powiem tylko jest to sesja Rady Gminy Kostomłoty z dnia 3 listopada 2016 r., 

w której rozważaliśmy możliwość uchwały zamiaru likwidacji szkół podstawowych w 

Mieczkowie i Karczycach i z zamiarem utworzenia SP im. Marii Konopnickiej w 

Kostomłotach. Proszę państwa na tej sesji, jeżeli państwo na stronie gminy wpiszecie tą 

datę sesja Rady Gminy Kostomłoty z dnia 3.11.2016 r. na godzinie 23 minuty 30 sekund 

rozpoczyna się głosowanie, bardzo ciekawa lektura. Proponuję, żeby wszyscy się 



zapoznali i stwierdzili czy miałem rację, czy nie, jest tam wszystko pokazane. To jest ten 

punkt pierwszy, natomiast punkt drugi to, że powiedziałem, że nie było tej współpracy z 

panią dyrektor, że pan też tam, nie chce przytaczać, bo to nie ma sensu. Czy pani 

dyrektor jest dzisiaj? Nie ma pani dyrektor, musi ona się wypowiedzieć, odnieść do tego. 

To tyle z mojej strony, ja nie widzę potrzeby przeprosin, ponieważ proszę państwa fakt 

zaistniał, to było, to głosowanie było, każdy stwierdzi jak ono wyglądało, kto z radnych 

wszystkich był za likwidacją Szkoły Podstawowej w Karczycach i Mieczkowie. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni sołtysi na 

pewno otrzymaliście zaproszenia na Palmową Niedzielę w Piotrowicach, jakby ta 

miejscowość została wyznaczona przeze mnie, bo nie chciałam nikogo, na samym 

początku nakładać obowiązków. Dlatego pozwoliłam sobie nałożyć ten obowiązek na 

swojego księdza proboszcza, myślę że Rada Sołecka w Piotrowicach przygotuje to 

spotkanie. Natomiast w dalszym ciągu czekam, wpłynęła jedna oferta dot. dożynek 

gminnych, czekam na dalsze oferty, żebyśmy przynajmniej dwie, trzy mogli wybrać. 

Czekamy na inne oferty, żebyśmy mogli przystąpić do przygotowań, nie ukrywam, że 

chciałabym, żeby te dożynki były w niedzielę, nie w sobotę i na pewno 25 sierpnia. 

Czekamy może będą miejscowości, które do tego zechcą się przyłączyć. Natomiast na 

Palmową Niedzielę serdecznie zapraszam. 

 

Radny Marek Pomykała – Panie przewodniczący, pani wójt, panie radny proszę nie mówić 

takich bzdur, pierwsze słowa pan mówi o likwidacji szkoły, jaka była likwidacja szkoły? 

Przenoszone oddziały ze Szkoły Podstawowej z Mieczkowa do Kostomłot, jaka likwidacja 

szkoły. Proszę przesłuchać sesję Rady Gminy i co pan powiedział, że głosowałem za 

przeniesieniem oddziałów do Kostomłot. Proszę nie obrażać mnie, nigdy czegoś takiego 

nie robiłem, walczyłem i walczyć będę. Przeczytałem wszystko wyraźnie jak było, do 

szkoły chodziłem, trzeba było słuchać i nie opowiadać bzdur, żeby cała Polska słyszała. 

Dziękuję, a nie oczekiwałem od pana odpowiedzi, bo pan nie jest zdolny do tego… 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny, proszę żebyśmy się 

skupiali na faktach, jeżeli mówimy o… służy państwu odpowiednia droga, jeżeli zostały 

naruszone dobra osobiste są inne tryby dochodzenia swych praw. Natomiast proszę, 

żebyśmy się ograniczali co do faktów. Czy w punkcie tym, ktoś chce zabrać głos? 

 

Radny Ryszard Pisarek – Szanowni goście, sołtysi, radni, panie przewodniczący uwaga 

słuszna. Mam do pani wójt prośbę, ponieważ jest osobą komunikatywną, spotyka się pani 

z władzami, ja bym bardzo prosił, żeby obudzić naszą policję, tutaj naszą terenową, 

kostomłocką, bo to jest wizytówka naszej gminy. Ja bym prosił bardzo, bo są 

mieszkańcy, sołtysi, niektórzy może w Miękini bywają jak tam pięknie wygląda ten 

gmach policji, jak się wjeżdża do Kostomłot, jak widzi się ten obiekt, obiekt 

bezpieczeństwa naszej gminy, to mnie ciarki przechodzą. To się pytam co to jest za 

komendant? Bo gdybym ja był komendantem tejże policji, to ja bym się wstydził. Jest to 

obiekt dla mnie, który poniża naszą gminę i bym bardzo panią wójt prosił o spotkanie z 

panem komendantem i na ten temat zabranie głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To jest mienie skarbu państwa i można 

zwrócić uwagę, ale przymusić nie możemy… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Na pewno będę z panem komendantem rozmawiała, bo 

wydaje mi się, że współpraca jest najważniejsza i będę prosiła. Ja jeszcze chciałabym 

wrócić do tego punktu, bo proszę państwa 6 lat trwa przejęcie tej drogi między 

posterunkiem, o które mieszkańcy walczyli. Nie mamy jeszcze tej drogi na swoim stanie, 

myślę że teraz już dopnę i przejmę tą drogę, ale będę rozmawiała z komendantem. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – czy w tym punkcie sprawy bieżące, ktoś 

chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Zamykam ten punkt. 



 

Ad. 22. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zakończenie obrad VI sesji Rady 

Gminy. Dziękuję. 

 

Obrady trwały od godziny 14.00 do godziny 15.40. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Irena Piotrowska 

 


